
 

 

 

Zápis z kolegia děkanky HF JAMU dne 7. 3. 2022 
 

Přítomni: prof. Barbara Maria Willi, Ph.D., doc. MgA. Jana Goliášová prof. MgA. Jindřich Petráš, 
PhDr. Petr Lyko, Ph.D. et Ph.D., Ing. Jana Vondráčková 
 
Hosté: Anastasiia Hart 
 
 

1. Informace paní děkanky prof. Willi, Ph.D.: 
- Přizvaná studentka zpěvu Anastasiia Hart informovala kolegium děkanky o studentské 

iniciativě na podporu studentů zasažených ve válce. Děkanka zdůraznila nutnost koordinovat 
kroky jak s fakultami, tak s vedením JAMU. Podpora by měla být apolitická a v souladu 
s možnostmi a kapacitou pracoviště. 

- Možnosti podpor: 
• Doc. Goliášová předala informace ze schůzky studijních proděkanů (viz bod 3) a byly 

vysvětleny rozdíly mezi možnostmi krátkodobé stáže a pokračování v řádném studiu. 
• Slečna Hart požádala o možnost cvičení na HF pro ukrajinské studenty, kteří by nebyli 

součástí stáží ani řádného studia. Žádosti se budou řešit individuálně, v souladu 
s vedoucími kateder. 

• Byla vznesena otázka na možnost spolupráce s MUNI, konkrétně Ústavem hudebních 
věd – zatím existuje pouze možnost absolvování teoretických předmětů nabízených 
pro všechny studenty. 

• KD informovalo o možnosti účasti na MIK pro studenty zasažené válkou bez poplatku. 
• A. Hart nabídla svou pomoc při překladech do ukrajinštiny i při komunikaci s uchazeči 

v ukrajinštině (například překlad pro webové stránky). 
• Děkanka zdůraznila nutnost etického chování ke všem národnostem, i k ruským 

a běloruským studentům. 
- Děkanka informovala ohledně posunů v NPO – A1 investice do technologií, posun v oblasti 

A2: nejen meta-rovina vzdělávání pedagogů a coaching studentů v odborném a technickém 
využití technologií, nýbrž také formalizace nových online forem výuky a pravidel pro jejich 
využití v návaznosti na dvě CRP (Digitalizace a Terminologie). Měla by vzniknout nová 
směrnice. A3 profesní studijní program: byly dotaženy detaily ve statistikách a definici cílové 
skupiny. 

- Řeší se povolení k vjezdu/výjezdu ze strany Besedního domu před budovu HF. 
 

2. Informace Ing. Vondráčkové: 
- Varhany v Besedním domě: probíhá komunikace o opravách, byl stanoven cenový odhad. 

Opravy jsou prozatím plánovány na rok 2023. Nutné komunikovat s prof. Nováčkem. 
- Proběhla schůzka s doc. Novozámským a T. Řezníčkem ohledně AVS. 
- 28. 2. proběhlo hodnocení FRVUČ 2021 – bez připomínek. 
- KD schválilo mimořádné stipendium pro účastníky mezinárodního projektu RC Haag – JAMU 

Connections ve výši 2.500 Kč – Pozdniakov, Derner, Galdová, Slaběňáková, Savková, 2.000 
Kč – Filípek, 3.000 Kč – Zelenák. 

- KD schválilo vyplacení stipendií ze Stipendijního fondu dle Stipendijního řádu čl. 7, odst. b) 
pro stážová místa a SPS za leden, únor a březen 2022. 

• SPS: 
 KBN: Večeřa 3 x 800 Kč 

 JI: Gatěk 3 x 800 Kč 
 KKI: Ševčík 3 x 800 Kč 
 KZP: Sliž 3 x 800 Kč 
 JAO: Švédová 2 x 800 Kč 

• Stážová místa: 



 

 

 

 KKI: Nosek 3 x 1.200 Kč 
 AVS: Konečná 3 x 1.200 Kč, Mohr 2 x 1.200 Kč (schváleno od 2/2022) 
 JAO: Toiflová 2 x 1.200 Kč 
 KO: Bóriková 3 x 1.200 Kč, Kostková 3 x 1.200 Kč 

Koncertní odd.: Machulová 2 x 2.000 Kč + 1 x 3.000 Kč (březen), Závodský 2 x 
2.000 Kč + 1 x 3.000 Kč (březen), Nosek 2 x 2.000 Kč + 1 x 3.000 Kč (březen) 

 Marketing a PR: Petrů 3 x 1.200 Kč 
- RUV: informace o a) sběru uměleckých výstupů do RUV ke 14. 2. 2022, b) vyhodnocení sběru 

do RUV 2021 (certifikované výstupy). Následovala diskuze ohledně procesu vkládání do RUV. 
Proděkan Lyko upozorňuje na potřebu přesného systémového a metodického vymezení 
všech fází procesu evidence výsledků. 

- Informace o pronájmu auly 6. 11. v rámci předsednictví ČR v EU – neformální raut pro 100 
osob – zajišťuje rektorát. 
 

3. Informace doc. MgA. Goliášové: 
- Informovala o schůzce studijních proděkanů s dr. Valovou, pror. Mackovou a pror. Spilkou 

z minulého týdne ohledně situace na Ukrajině. 
• Na základě rozhodnutí MŠMT pro nově přijaté studenty z Ruska a z Běloruska 

nebudou schválena víza (na HF se to týká dvou studentů), pro stávající studenty ze 
zmíněných zemí se nic nemění a víza jim budou prodloužena. 

• Na základě rozhodnutí MŠMT bude vypsáno přijímací řízení pro studenty z Ukrajiny. 
Tito uchazeči budou studovat prezenčně, týká se pouze těch, kteří museli kvůli 
válečnému konfliktu opustit Ukrajinu, nebude od nich ihned požadována nostrifikace 
ani zkouška z českého jazyka a bude jim přiznáno stipendium. Termín nastoupení do 
tohoto řádného studia byl stanoven na 1. 10. 2022. Přijímací řízení bude vypsáno ve 
chvíli, kdy bude schválena novela VŠ zákona, k tomu určená. Na HF se budou 
vypisovat tyto specializace: Hra na housle, Hra na violu, Hra na violoncello, Hra na 
kontrabas, Jazz, Hra na klavír, Dirigování sboru. Vedoucí příslušných kateder byli 
informováni. 

• Dále mohou tito ukrajinští studenti absolvovat i krátkodobé stáže, na které je možné 
nastoupit kdykoli. V tomto případě ale nejde o řádné studium, stáž může být v délce 
od jednoho měsíce maximálně do dvou semestrů. Musí doložit, že byli na Ukrajině 
studenty vysoké umělecké školy. 

• Bude vytvořen web, kde budou shrnuty všechny informace pro ukrajinské uchazeče 
o studium. 

- Žádost studenta Ondričky o sociální stipendium byla zamítnuta (je možné ho poskytovat 
pouze občanům ČR), může si požádat pouze o jednorázové stipendium v tíživé životní situaci 
nebo o stipendium na podporu studia v ČR. Studenta bude informovat paní děkanka. 

       
4. Informace PhDr. Lyka, Ph.D. et Ph.D.: 
- Aktuálně probíhá v oblasti VaV realizace následujících aktivit: dokončení inovace Centra pro 

výzkum brněnské kompoziční školy, příprava doktorandské konference, revize výsledků 
vědecké činnosti za rok 2021 v IS, kompletace výkazu výsledků specifického výzkumu za rok 
2021. 

5. Informace prof. MgA. Petráše: 
- Úspěšně proběhl první koncert k 75. výročí JAMU (Janáčkovo kvarteto a Aleš Tvrdík). 
- Informace o plánování koncertu 16. 10. 

 
 

Příští řádné KD proběhne v pondělí 21. 3. 2022 v 9:30. 
 
 

 



 

 

 

Zapsala     Verifikovala 
Mgr. Veronika Ďásková     prof. Barbara M. Willi, Ph.D. 
     děkanka HF 


